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Felállványozták a 

Bolyai Farkas Gimná-

ziumnak és a Refor-

mátus Kollégiumnak 

otthont adó épület 

egy részét csütörtö-

kön, és nekifogtak a 

külső tatarozásnak. 

A teljes épületet a 

telekkönyvezés be-

fejezése után újítja 

fel a református egy-

ház. A tulajdonos, az 

Erdélyi Református 

Egyházkerület peres 

úton fogja követelni a 

marosvásárhelyi vá-

rosházától az elmúlt 

évek házbérét, amely 

már egymillió euróra 

rúg. Ezt is felhasználja 

majd ahhoz, hogy régi 

pompájában tündö-

köljön az iskola.

Telekkönyvi vita is akadá-
lyozta eddig az Erdélyi 
Református Egyházkerü-

letet, hogy nekifogjon a Bo-
lyai épületének felújításához. 
Eredetileg uniós pénzalapokat 
szerettek volna lehívni a külső-
belső tatarozásra, de mint kide-
rült: ennek több akadálya van.

Egymillió euróval tartozik 
a városháza

Az egyik, hogy az új épület-
szárny nem volt az egyház ne-
vére telekelve. Az egyház pert 
indított a telekkönyvi hivatal el-
len, kérve a jogos tulajdon elis-
merését. Ebbe a perbe, az egy-
ház ellen beszállt a marosvásár-
helyi polgármesteri hivatal is, az 
a közintézet, amely évek óta el-
mulasztotta kifizetni a bért az 
épület tulajdonosának, az egy-
háznak. Mint Ballai Zoltántól, 
az egyházkerület gazdasági ta-
nácsosától megtudtuk, a napok-
ban a telekkönyvi perben vég-
leges döntés született az egy-

ház javára, így hamarosan ne-
kifognak az épület teljes felújí-
tására vonatkozó műszaki ter-
vek elkészítéséhez, engedélyek 
beszerzéséhez. „Addig is egy 
gyors építkezési munkálat ke-
retében a régi, már a nevünkön 
levő épületrészt fogjuk külsőleg 
felújítani, a tetőrészt rendbe ten-
ni, részben saját alapból, nagy-
részt magyar kormánytámoga-
tásból. Nekifogunk előkészíte-
ni a teljes épület külső-belső fel-
újítását. Reméljük, semmi aka-
dályba nem ütközünk majd, gon-
dolok itt arra, hogy az építkezé-
si engedélyt az a marosvásár-
helyi városháza kell megadja, 
amely nem ismerte el a tulajdon-

jogot, s beszállt ellenünk a per-
be”  –  mondta Ballai Zoltán, aki 
arról is beszámolt, hogy mind-
ezek után rövid időn belül bepe-
relik a marosvásárhelyi polgár-
mesteri hivatalt, s jogi úton kö-
vetelik a rendszeresen kiszám-
lázott, de hosszú évek óta meg 
nem kapott bérleti díjat. „Ez az 
összeg megközelíti az egymillió 
eurót, s a hivatal ki kell fizesse 
nekünk az épület használatáért. 
Ezt is az épület teljes felújításá-
ra fogjuk használni”.

Elkezdődött a tatarozás

A Bolyaiban és a Reformá-
tus Kollégiumban ma tartják 

a ballagást, de mint Benedek 
Zsolttól, a kollégium igazga-
tójától megtudtuk, az elkez-
dett felújítási munkálatok nem 
akadályozzák az ünnepélyt. 
Az épületet a Sáros utca fe-
lén, de csak a kapu után áll-
ványozták fel, a konviktus fe-
lé, így ott sem a ballagó diá-
kokat, sem az ünnepségre ér-
kező szülőket, fényképésze-
ket nem zavarja majd. A kol-
légium igazgatója örömét fe-
jezte ki, hogy elkezdődött a 
tatarozás, hiszen a málló va-
kolat sok bosszúságot okozott 
korábban.  

SIMON VIRÁG

A teljes épületet a telekkönyvezés befejezése után újítja fel a református egyház

Tatarozzák a Bolyait, perelik a városházát

Csütörtökön reggel állványozták fel az iskolát
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Adminisztratív kórházi igazgatók
Jelentős változások történ-

nek majd a kórházak admi-
nisztrációjában, miután döntő 
házként a képviselőház a hé-
ten elfogadta a sürgősségi kor-
mányrendeletet jóváhagyó 
törvényt, amely néhány intéz-
kedést foganatosít. Mindezek 
célja a szállásszolgáltatások 
minőségének javítása, valamint 
a nagyobb higiénia.

Az új jogszabály rendelkezik 
arról is, hogy ezután a kórház-
igazgatók semmilyen tisztsé-
get nem tölthetnek be politikai 
pártok vezetőségében, ugyan-
akkor továbbra is joguk lesz 
egyszerű tagként pártszim-
pátiájukat kinyilvánítani vagy 
megtartani. Emellett az elfoga-
dott módosítások értelmében 
az egyetemi kórházak osztály-
vezetői, orvosigazgatói, illet-
ve újonnan létrehozott kutatási 
igazgatói állásaira az egyetem 
versenyvizsgáztatja a jelölte-
ket. Vass Levente Maros megyei 
parlamenti képviselő, egész-

ségügyi szakpolitikus úgy véli, 
ez kedvező módosítás, egyrészt 
mert oktató kórházakról van 
szó, másrészt mert azáltal, 
hogy az egyetem felelősséget 
vállal a kinevezett vezetőkért, 
javulni fog a kórházi ellátás or-
vos szakmai minősége.

„A 2006-os egészségügyi tör-
vény az egyik legrosszabb hatá-
lyos jogszabálya az országnak. 
Eljárt fölötte az idő, és az el-
múlt 11 évben több módosítás-
sal egészítették ki, mint ahány 
cikkelye volt eredetileg. Az 
egészségügyi rendszer megfe-
lelő működéséhez annak teljes 
reformjára lenne szükség. Az 
előző kormány tavaly az egész-
ségügyi reformról szóló sür-
gősségi rendeletet fogadott el, 
ám ez számos pontban kifogá-
solható. A jogszabály év elején 
került a parlament asztalára, a 
szenátus első házként elutasí-
totta azt. Ezt követően a képvi-
selőház tárgyalta a jogszabályt, 
ahol az a döntés született, hogy 

módosításokkal elfogadjuk a 
sürgősségi rendeletet azért, 
hogy a megfelelő reform meg-
valósításáig oldjunk meg pár 
halaszthatatlan kérdést” – nyi-
latkozta a képviselőház egész-
ségügyi szakbizottságának 
titkára, Vass Levente. Hozzátet-
te, az alsóház jogi, illetve egész-
ségügyi szakbizottságában az 
RMDSZ is hozzájárult szak-
tudásával a jogszabály előírá-
sainak javításához. „A törvény 
által bevezetett egyik újítás, 
hogy a kórházaknak ismét lesz 
adminisztratív igazgatója, aki 
az intézmény hotelszolgáltatá-
sainak bővítéséért, a beszer-
zési folyamatok javításáért, a 
kórházi körülmények javulásá-
ért felel majd. Ez azért fontos, 
mert felmérések szerint éppen 
a kórházi hotelszolgáltatások 
rossz minősége, a higiénia hiá-
nya a legfőbb forrása a betegek 
elégedetlenségének” – magya-
rázta a képviselő.

GÁSPÁR BOTOND

Végrehajtó a reptéren
Ideiglenes jelleggel végre-

hajtói feladatkörrel rendelke-
ző igazgatótanácsi alelnököt 
neveztek ki a marosvásárhelyi 
Transilvania repülőtérnél Ioan-
Petru Pop személyében.

Jelenleg a vidrátszegi szék-
helyű légikikötő vezetőtaná-
csának két adminisztrátori 
tisztsége – konkrétan a testület 
alelnöki funkciója végrehajtói 
feladatkörben és a számvételi 
bizottság tagjaként nem végre-
hajtói feladatkörben – betöltet-
len. A törvény viszont előír egy 
minimálisan szükséges tagszá-
mot, amellyel az igazgatótanács 
működhet, ezért a repülőteret 
ügykezelő Maros megyei önkor-
mányzat javaslata szerint vég-
rehajtói ügyintézőnek, azaz a 
testület alelnökének Ioan-Petru 
Popot javasolja, megbízatása pe-
dig a versenyvizsga lezárultáig, 
de a törvény szerint nem több 
mint négy hónapig tart. Ioan-
Petru Pop az adminisztrátori 
tisztség ideiglenes betöltését a 

szerződés alapján végzi, ame-
lyet a megyei önkormányzat el-
nökével köt meg.

A Maros megyei tanács 2016 
novemberében indította el a fo-
lyamatot a fent említett tisztsé-
gek betöltésére, idén március 
6-án pedig az Országos Ver-
senyhivatal munkatársai video-
konferencián ismertették, hogy 
újabban milyen dokumentumok 
szükségesek a versenyvizsga 
megszervezéséhez. A verseny-
vizsga folyamatának elhúzódá-
sa miatt volt szükség a mostani 
kinevezésre.

G. B.

FOTÓ: BODA L. GERGELY




